
 
P R O T O K Ó Ł  Nr 8/2015

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 28 września 2015 r.

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w godz.
13.00 – 13.55.

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji:
1. CHILKIEWICZ JERZY  - Przewodnicząca
2. CAR MIKOŁAJ – członek komisji
3. KIRYLUK MIKOŁAJ – członek komisji
4. KOWALCZUK JAN – członek komisji
5. TKACZUK LUCYNA – członek komisji

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy
2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy

Przebieg posiedzenia protokołowała Inspektor ALA WAWULSKA.
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  
Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi  Załącznik Nr 2 do protokołu.
Przewodniczący Komisji  JERZY CHILKIEWICZ przywitał wszystkich obecnych na posiedzeniu
Komisji, po czym zapoznał z następującym porządkiem posiedzenia.

P o r z ą d e k  p o s i e d z e n i a:
1. Zaopiniowanie materiałów na IX Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 30 września 2015 r.:

1a)  Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2015  roku,  o

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania

planu finansowego gminnej instytucji kultury za i półrocze 2015 roku;

1b) Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym

2014/2015, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do

roku szkolnego 2015/2016;

1c) Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody.

1d) Projekt uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg.

2. Sprawy bieżące.  

R e a l i z a c j a  p o r z ą d k u  p o s i e d z e n i a:
Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała,  że na posiedzeniach Komisji  Oświaty i  Spraw
Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej był obecny Przewodniczący Towarzystwa HAJ w Haćkach
Pan JAN MORDAŃ, który poruszył temat dotyczący ochrony obszaru Natura 2000 w Haćkach.
Pani Wójt przypomniała, że w poprzedniej kadencji (od 2013 roku) Fundacja Zielone Płuca Polski
przystąpiła do realizacji projektu mającego na celu „Przywrócenie właściwego stanu ekosystemów
obszaru Natura 2000 Murawy w Haćkach”. Podsumowanie realizacji projektu odbyło się w lutym
2015  roku  w  Proniewiczach.  Pan  Mordań  przedstawił  radnym  z  komisji,  których  posiedzenia



odbyły się w godzinach wcześniejszych, swoje uwagi co do realizacji projektu. Krytycznie odniósł
się do współpracy z Fundacją, która początkowo była dobra, później pojawiły się nieporozumienia.
Szczególną  uwagę  zwrócił  na  nieprawidłowości  dotyczące  sposobu  gospodarowania  drzewami,
które  zostały  wycięte  przez  Fundację.  Pan  Mordań  zwrócił  się  do  władz  gminy  o  pomoc  we
właściwym  zagospodarowaniu  opisanych  terenów  w  Haćkach.  Pani  Wójt  poinformowała  o
przekazanych radnym oraz do wykorzystania w Urzędzie Gminy publikacjach książkowych dot.
miejscowości Haćki: „Przyroda okolic wsi Haćki na równinie Bielskiej”, „Murawy w Haćkach”..
Przekazał  również do wglądu zdjęcia  z dnia 8 lipca 2015 r. przedstawiające drzewa wycięte  w
listopadzie  2014 roku, które nie  zostały zagospodarowane, zdjęcie  z dnia 6 sierpnia 2015 roku
przedstawiające stan murawy kserotermicznej na działce gminnej nr 417/1 oraz zdjęcie z dnia 21
sierpnia 2015 roku przedstawiające działkę nr 414/1 użytkowaną przez Towarzystwo HAJ.  

W  załączeniu  do  protokołu  znajduje  się  tekst  podsumowania  realizacji  projektu
przedstawiony 12 lutego 2015 roku w Proniewiczach, harmonogram realizacji projektu oraz mapa
przedstawiająca  rozmieszczenie  wydzieleń  siedliskowych i  działek,  w których zlokalizowane są
zabiegi ochronne. Wymienione materiały stanowią Załącznik Nr 3 do protokołu.

 Po  przedstawieniu  w  skrócie  przez  Panią  Wójt  problemu  zgłoszonego  przez
Przewodniczącego Towarzystwa HAJ, radni przyjęli do wiadomości te informacje, nie zgłaszając
żadnych pytań. Następnie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia.

Ad. 1  a  )  
Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 roku, o kształtowaniu się
wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego
gminnej instytucji kultury za i półrocze 2015 roku, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.
Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że informacje radni otrzymali wcześniej i zostanie
ona, tak jak co roku, przedstawiona na Sesji Rady Gminy. Zwróciła uwagę, że wykonanie budżetu
za I półrocze jest mniejsze, ponieważ tak jak co roku większość płatności odbywa się w II półroczu.

Uwag i pytań nie zgłoszono.  Informację Komisja zaopiniowała pozytywnie.

Ad. 1b)
Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 2014/2015,
wynikach sprawdzianu,  egzaminów zewnętrznych  oraz  przygotowaniu  szkół  do roku szkolnego
2015/2016, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała,
że doręczony radnym materiał zreferują na sesji dyrektorzy obu szkół. 
Przewodniczący Komisji  JERZY CHILKIEWICZ krytycznie  odniósł  się  do publikacji  w prasie
dotyczącej dyrektora ZS w Augustowie.

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Informację zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 1c)
Wniosek  Wójta  Gminy  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  zniesienia  formy  ochrony  przyrody,
stanowi  Załącznik Nr 6 do protokołu. Jego treść przedstawiła   Wójt Gminy RAISA RAJECKA.
Projekt uchwały dotyczy pomnika przyrody (drzewo gatunku lipa drobnolistna) znajdującego się w
obrębie  gruntów  wsi  Łubin  Kościelny.  Drzewo  jest  w  złym  stanie  i  stanowi  zagrożenie  dla
bezpieczeństwa publicznego. Pani Wójt wyjaśniła, że właściciel drzewa ubiega się od wielu lat o
zniesienie  ochrony.  Niezbędna jest  do tego pozytywna opinia  Dyrektora  Regionalnego Ochrony
Środowiska. Ochrona drzewa została ustanowiona w 1975 roku. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 1d)
Wniosek Wójta  Gminy dotyczący zmiany kategorii  dróg stanowi  Załącznik Nr 7 do protokołu.
Wniosek  oraz  projekt  uchwały  omówiła  Wójt  Gminy  –  RAISA  RAJECKA.  Wymieniła



miejscowości,  w których nastąpi zmiana.  Wyjaśniła,  że chodzi o drogi przebiegające najczęściej
między  polami,  które  faktycznie  nie  istnieją,  są  jedynie  na  mapie.  Należy  w  związku  z  tym
uporządkować to.  Zwróciła  się  do radnych z prośbą o zgłaszanie  dróg na swoim terenie,  które
również wymagałyby zmiany kategorii. Taka prośba zostanie również przekazana sołtysom podczas
najbliższej  sesji.  Do  zmiany  kategorii  jest  potrzebna  zgoda  Powiatowego  Zarządu  Dróg.
Podkreśliła, że chodzi o drogi, które nie służą innym.
Radny JERZY CHILKIEWICZ zgłosił,  że  za  jego posesją  w Chrabołach  też  jest  taki  odcinek.
Natomiast  radny  JAN  KOWALCZUK  powiedział,  że  trzeba  karać  tych  mieszkańców,  którzy
zaorują drogi. 
Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że żeby zrobić porządek z drogami, gmina powinna zatrudnić
geodetę, który za wynagrodzeniem będzie robił wytyczenia.  Odnosząc się do tej sugestii, ANATOL
FILIPIUK Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił, że bardzo kosztowne jest wypożyczenie materiałów z
zasobów geodezyjnych.
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 2)
W sprawach bieżących:
- Pani Wójt poinformowała o powiatowych zawodach sportowo-pożarniczych, jakie odbyły się
w niedzielę  w Orli.  Jednostka OSP Parcewo zajęła  III  miejsce,  a OSP Piliki  – IV miejsce.
Dodatkowo  radni  otrzymali  pisemną  informację  o  zasadach  i  kryteriach  wyróżniania  i
nagradzania  działalności strażaków – członków jednostek OSP.
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA odniosła się do interpelacji radnego JANA KOWALCZUKA
dotyczącej udostępnienia mieszkańcom  źródła wody znajdującego się w Miękiszach przy pasie
drogowym drogi powiatowej. Pani Wójt odczytała fragment Statutu Gminy, określający istotę
interpelacji  oraz  tryb udzielania  odpowiedzi.  Poinformowała,  że  z  uwagi  na to,  że w treści
złożonego pisma jest dużo danych osobowych, których nie można ujawniać. Podczas dyskusji
Pani  Wójt  powiedziała,  że  trzeba  wystąpić  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg  z  prośbą  o
wytyczenie w tym miejscu drogi powiatowej, bo może się okazać, że źródło wody znajduje się
w pasie drogowym, a nie na terenie działki, której właściciel nie chce udostępnić. Dodatkowo
mówiono  o  procedurze  związanej  z  umieszczaniem  osób  potrzebujących  w  domu  pomocy
społecznej,  kosztach oraz o tym, że nie można warunkować dopłaty do pobytu od pewnych
zdarzeń. GOPS prowadzi postępowanie w sprawie opisanej w omawianym piśmie.
 Innych spraw nie zgłoszono.
Radny  MIKOŁAJ  CAR  podobnie   zgłosił  potrzebę  wytyczenia  drogi  w  Knorydach  na
wysokości działki nr 243. Pani Wójt wyjaśniła zasady wytyczania – geodeta musi zawiadomić
właścicieli do okazania drogi przez zarządcę tej drogi.
-  Radny  MIKOŁAJ  KIRYLUK  zgłosił  uszkodzenie  asfaltu  koło  cmentarza  w  Ploskach
(przegryzienie przez bobry) oraz potrzebę obniżenia przepustu na drodze przy bloku (również w
Ploskach) w kierunku Chraboł;
-  Radny  JAN KOWALCZUK wniósł  o  ustawienie  znaku  ograniczającego  tonaż  na  drodze
gminnej w Treszczotkach.

      Protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:
Insp. Ala Wawulska
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